Taking a sabbatical year (1.23 min)

Transcript :

1st man:  There are now more than 360 different gap year organisations in the country offering anything from UK-based conservation projects to overseas expeditions and to charity projects. Each year many students decide that a gap year is for them. At Birmingham about 12% of applicants take a gap year prior to joining the University. However, admissions tutors at different institutions do have a variety of views about gap years. If you’re in any doubt about whether you should take a gap year or whether the department to whom you’re applying accepts gap year students, please contact the University directly. Here’s what some of Birmingham’s academics think.
2nd man: Generally speaking I think if you talk to most academics they think that gap years used wisely – and the key is used wisely – are a very good thing. About 12% of our current intake take gap years. Now there may be a few admissions tutors that you talk to who are a little bit more sceptical about gap years; they tend to be in the sciences or perhaps in engineering or mathematics and they’re worried perhaps that if you spend a year out of the habit of learning that it may be more difficult to pick up of course once you join the University. If you’ve got any doubts whatsoever, give the admissions tutors a bell and they’ll be happy to tell you what their take on gap years are. 

Source : https://www.youtube.com/watch?v=O1nl_GZ_z0s

Eléments attendus :
· reportage ayant pour sujet le fait de prendre (ou non) une année sabbatique, 2 locuteurs 
· il existe + de 360 organisations/ structures  différentes  dans le pays  pour prendre une année sabbatique  
· projets de sauvegarde/de préservation/de conservation  basés au Royaume-Uni 
· ou expéditions à l’étranger
· ou projets caritatifs/ projets d’associations caritatives
· chaque année de nombreux étudiants décident de prendre une année sabbatique
· à Birmingham
·  environ 12% des candidats/des postulants/ des demandeurs 
·  prennent leur année sabbatique avant d’entrer à l’université
· cependant,  les personnes chargées des admissions (à l’université) ont différents points de vue
· en cas de doute concernant le fait de prendre une année sabbatique 
· ou concernant l’acceptation par le département de l’université de candidats prenant une année sabbatique 
· prendre contact avec l’université directement
· point de vue d’un des universitaires de Birmingham sur ce sujet
· les années sabbatiques utilisées intelligemment/sagement/ judicieusement  sont une bonne chose
· environ 12% des personnes admises prennent une année sabbatique
· certaines personnes chargées des admissions sont plus sceptiques sur le sujet
· filières concernées : les sciences, l’ingénierie, les mathématiques
· peur concernant la difficulté de raccrocher aux études /  peur concernant le fait de perdre les bonnes habitudes de travail/d’apprentissage   après  une année sabbatique
· en cas de doute, téléphonez/contactez les personnes chargées des admissions, elles seront contentes de vous donner leur point de vue sur les années sabbatiques

20 éléments 
1 à 5 : Niveau A1
6 à 10: Niveau A2	
11 à 16 : Niveau B1
17 à 20 : Niveau B2

